
Zápis č. 4/2022-2023 z porady vedoucích kateder a ústavů

dne 7. 2. 2023, 12.00 hodin

Přítomni: dle prezenční listiny

Omluveni: doc. Drličková, doc. Šilhán, doc. Kotásek, doc. Mrkývka (zástup dr. Smejkal)

7. 2. 2023

Program:

1. Informace o publikacích
2. Cena rektora
3. ÚOHS – nabídka soutěže o nejlepší diplomové práce
4. Ukrajinští studenti
5. Koordinace výuky
6. Různé

Děkan přivítal přítomné v novém kalendářním roce a popřál vše dobré. V úvodu upozornil, že
na dnešním zasedání budou otevřena důležitá témata, ke kterým se v budoucnu vrátíme.

1. Informace o publikacích

Děkan informoval o připravované revizi ediční směrnice č 3/2015. Sdělil, že v první fázi bude
upravena povinnost odevzdávat pouze původní rukopis, v druhé fázi dojde k rozsáhlejší úpravě.
Dále apeloval na přítomné, že je nezbytné respektovat a dodržovat termíny dané směrnicí
3/2015 a edičním plánem. Proděkan Fryšták ve svém vstupu vedoucí požádal, aby o
případném zpoždění s pracemi na přípravě publikace informovali s předstihem Mgr.
Kledusovou. Upozornil, že recenze a práce trvají před vydáním díla přibližně 2 měsíce. Zmínil,
že předání rukopisu často probíhá na poslední chvíli a ediční oddělení bývá ke konci roku
zahlcené. Uvedl, že důležité pokyny budou obsaženy v připravované revizi směrnice.

2. Cena rektora

Děkan hovořil k fakultním nominacím na Cenu rektora MU v roce 2023. Zopakoval, že
nominováni byli: dr. Kupčík, dr. Harašta, dr. Vikarská, Mgr. Křičková a Bc. Kovalčík. Dále
požádal vedoucí o spolupráci a doporučil zasílat průběžné podněty na ocenění na adresu
kolegia děkana. Konstatoval, že fakulta se má čím chlubit a je dobré zviditelňovat úspěchy, ať
studentů či akademiků. Proděkan Radvan doplnil, že pro tyto účely vychází pravidelně fakultní



newsletter a příspěvky jsou zasílány Mgr. Kledusové. Děkan poděkoval všem, kteří tak činí a
oceňují tím práci uvnitř katedry/ústavu.

3. ÚOHS – nabídka soutěže o nejlepší diplomové práce

Proděkan Radvan seznámil s nabídkou z ÚOHS na soutěž o nejlepší diplomové práce.
Informace zasílal katedrám a přislíbil zaslat ještě jednou až bude termín více aktuální. Soutěž je
spojena s finanční odměnou.

4. Ukrajinští studenti

Proděkanka Jurníková informovala o situaci ukrajinských studentů. Část z těch, kteří ke studiu
nastoupili v září 2022, splnila podmínky zápisu do 2. semestru, zbývající budou řešeni
individuálně cestou udělení výjimky ze SZŘ, v závislosti na důvodech studijní neúspěšnosti.
Zbývající studenti přijati ke studiu ve zvláštním přijímacím řízení nastoupí přímo do 2. semestru
(na podzim absolvovali jazykové kurzy), studenti budou studovat dle zvlášť sestaveného
studijního plánu, a to ve spolupráci s garanty jednotlivých předmětů.

5. Koordinace výuky

Děkan seznámil se 2 studentskými podněty. První se týkal nevhodného způsobu vyhlašování
zkoušky na KMEP. Upozornil, že veřejný způsob je zastaralý, nedovolený, zvláště vzhledem k
nařízení týkající se ochrany osobních údajů. Ubezpečil, že s konkrétním pedagogem byla
záležitost dostatečně projednána. Druhá záležitost byla řešena na AS dne 6/2 a týká se
nadměrné zátěže u studentů 5. semestru magisterského studijního programu. Děkan poděkoval
prof. Ronovské, vedoucí dotčené katedry, za vstřícné jednání na senátě a sdělil, že se bude
podnět dále projednávat s dalšími stranami. Dále děkan zdůraznil, že je nutné dodržovat
kreditovou hodnotu, dodržovat stanovené podmínky zkoušky, mít dostupné studijní materiály a
požádal přítomné vedoucí o předání všem garantům studijních předmětů. Uvedl, že se bude
dále postupovat dle usnesení senátu. V následné diskusi k této problematice zazněly
připomínky od vedoucích kateder/ústavů, kteří zaznamenali přetížení studentů. Bylo řečeno, že
přetížení předměty Závazkové právo I a II vede k nedostatečné přípravě studentů do jejich
výuky, ke zkouškám a k neúspěšnosti. Proděkanka Jurníková uvedla, že se koordinace výuky
bude komunikovat opět na dubnovém senátu, kde bude představen plán vedení. Doc. Kosař
doporučil provádět koordinaci termínů a zavést pro celkový přehled společné místo s termíny.
Proděkan Radvan potvrdil, že platforma vzniká na fakultním webu, zde bude možné sledovat
termíny konferencí, porad, velkých zkoušek, výuky LLM aj. a termíny koordinovat. V závěru
rozpravy děkan poděkoval za podněty k této problematice, vedení se dále bude tématem
zabývat.

6. Různé

Děkan informoval o záměru na přejmenování učeben v souvislosti s přejmenováním auly a
poděkoval doc. Tauchenovi za zpracovaný materiál. Uvedl, že v názvu učeben by se měly



objevit významné osobnosti, které byly v minulosti spjaty s fakultou a nenesou politickou zátěž.

Děkan podal zprávu z evaluačních rozhovorů, které se uskutečnily na RMU v tomto týdnu.
Sdělil, že výsledek evaluací hodnotí dobře. Zmínil kauzu sexuálního obtěžování na PdF, která je
probírána velmi intenzivně i mediálně. Požádal o podrobnou kontrolu předmětové ankety dle
pokynu z vedení univerzity. Podobné jednání označil za zcela nepřijatelné, požádal o
informování podřízených s tím, že tolerance je nulová. Uvedl také, že nevhodné je i veřejné
hodnocení studijní úrovně studentů a vyzval k opatrnosti, jedná se o velmi vážné věci, se
kterými je spojeno poškození pověsti univerzity. Vyzval, že kdyby kdokoliv zachytil něco v této
otázce, je třeba okamžitě řešit, procesy jsou nastaveny.

Prof. Ronovská zmínila přípravu nového zákona o výzkumu, vývoji a inovacích, přislíbila dále
informovat.

Tajemnice ve svém vstupu hovořila o souběhu více velkých konferencí, které jsou naplánovány
na začátek září 2023. Požádala již neplánovat v tomto období další akce, a to se týká i
workshopů a letních škol. Vyzvala ke koordinaci a společné domluvě. Upozornila, že s
organizací je spojena řada administrativně-organizačních úkonů, které bude třeba řešit a doladit
tak, aby akce proběhly úspěšně. Poděkovala za pochopení.

Děkan poděkoval za spolupráci a pozval na další PVK, která proběhne 14. 3. 2023 od 12 hodin
v místnosti děkanátu č. 109.

Schválil: Martin Škop, děkan

Zpracovala: Hana Hrušková, vedoucí sekretariátu

V Brně dne 7. února 2023
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